
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 56. posiedzeniu Senatu 

w dniu 12 czerwca 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Macieja Grabowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zgodnie z dyrektywą unijną Polska zobowiązana jest do pozbycia się materiałów zawierających azbest do 

2032 r. Jeśli zobowiązania tego nie wypełni, nałożone zostaną na nasz kraj kary. Jak wynika z danych fundu-

szu ochrony środowiska, w jednym z województw (warmińsko-mazurskie) rocznie usuwa się obecnie tylko 

mniej więcej 1% pokryć dachowych zawierających azbest, a do akcji przystąpiło jak na razie 60% gmin. 

Eksperci twierdzą, że tempo tych prac jest zbyt wolne i jeśli nadal będzie na takim poziomie, to do 2032 r. na 

pewno nie uda się usunąć wszystkich niebezpiecznych materiałów. 

W związku z powyższym kieruję do Pana Ministra następujące pytania. 

1. Na jakim etapie w skali kraju jest obecnie proces usuwania azbestu? 

2. Czy ministerstwo jest w stanie określić choćby w przybliżonym zakresie, ile procent tej niebezpiecznej 

substancji zostało dotychczas usunięte? 

3. Zgodnie z dyrektywą UE od roku 2032 ma w Polsce obowiązywać całkowity zakaz stosowania materia-

łów zawierających azbest. Jakie są zatem prognozy Ministerstwa Środowiska w tym zakresie? 

4. Programy usuwania azbestu przewidują dofinansowanie na pokrycie kosztów jego demontażu i utyliza-

cji. Najwięcej tego niebezpiecznego materiału wciąż znajduje się na dachach domów mieszkalnych. Nawet 

jeśli właściciele uzyskają 100% dofinansowania na jego usunięcie i utylizację, to problemem nadal pozosta-

nie to, iż nie stać ich będzie na nowe pokrycie dachowe. Czy ministerstwo przewiduje dla mieszkańców jakiś 

program dofinansowania na nowe pokrycia dachowe? 

5. Czy ministerstwo przewiduje na powyższy cel system kredytów lub pożyczek na preferencyjnych wa-

runkach? 

6. W jaki sposób ministerstwo zamierza przekonać właścicieli posesji z eternitowymi dachami do ich usu-

nięcia? 

Z wyrazami szacunku 

Jarosław Obremski 

 




